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Styrelseprotokoll nr 6, 2023 
 
Söndag den 21 maj 2023 kl 16.00 
Plats: Djurö Kulturhus 
 

Närvarande Förhinder 
August Boj 
Monica Bergquist 
Maria Bergström 
Gunn Johansson 
Anne Lindholm  
Eva Lundin 
Anders ”Manne” Mannesten 
Janurban Modigh  
Kerstin Olesen 

Pontus Brolin 
Carin Mogerud 

 
§ 1 Mötet öppnades 

Anne Lindholm öppnade mötet kl 16.00 
 
§ 2 Val av mötesfunktionärer  

Mötesordförande: Anne Lindholm 
Mötessekreterare: Maria Bergström 
Justerare: August Boj 

 
§ 3 Godkännande av dagordning 

Den med kallelsen utsända dagordningen godkändes. 
 
§ 4 Genomgång av tidigare styrelseprotokoll från 23 april 2023 

Protokoll nr 5 från det senaste styrelsemöte lästes igenom gemensamt. Det var justerat 
och hade delgivits alla i styrelsen. 
 

§ 5 Ekonomi 
Idag har 42 medlemmar betalat och 6 157 kr finns på kontot. 
 

§ 6 Rapporter från arbetsgrupperna 
6.1 Kommunikationsgruppen 
Inget att rapportera men gruppen kommer inom kort att ha ett möte och formulera ett 
medlemsbrev. 
 
6.2 Ansökningar, t ex tillstånd och ekonomiska bidrag (ansökningar och erhållna) 
Kerstin och Gun utsågs som ansvariga för ansökningar. Den som är aktivitetsansvarig 
måste förse Kerstin och Gun med fakta och text för att de ska kunna göra ansökningar. 
 
6.3 Djurhamnsrodden och Östersjöaktiviteter 
Djurhamnsrodden ligger på is till nästa år. Pontus har haft kontakt med Djurönäset som 
är positiva till samverkan. Frågan om rodd kan ordnas utan ”tio-taggarna” kunde inte 
besvaras nu. 
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Kampanjen ”Östersjökontraktet” https://ostersjokontraktet.se/ står vi bakom som före-
ning och vill uppmärksamma medlemmar och andra på att skriva under det. Eftersom 
Östersjön är ett av världens mest förorenade innanhav måste den värdefulla havsmiljön 
räddas innan det är för sent. Kommunikationsgruppen beaktar det i kommande 
medlemsblad. 
 
6.4 Destinationsutveckling 
Inget nytt. Carin har i mejl meddelat ”Vi ska göra en projektplan, besöka Nämdö och 
prata digitala lösningar med Henric Millde och en spelutvecklare.” 
 
6.5 Samlingslokal 
August åtog sig skriva en text om för- och nackdelar om Djurö Kulturhus omvandlas till 
bygdegård. 

 
6.6 Svärdet 
Mötet var enigt om att det är bättre att visa upp svärden i en monter på t ex Djurönäset 
än att bara ha dem med på några aktiviteter per år. Monica informerade om att Lisa 
Löfven var positiv till att replikerna av svärden visas i en utställningsmonter på Djurö-
näset. Vi måste själva tillhandahålla monter och text. August åtog sig kontakta Anders 
Axelsson om att tillverka en monter och fråga om priset för det.  
Frågan om att beställa barnsvärd, hur de ska se ut och kostnader besvarades med att vi 
beställer barnsvärd då vi vet att vi kommer att kunna sälja dem. 
 
6.7 Information, program, hemsida och webb 
Inget nytt. Janurban vill fortfarande få respons på saker att förbättra eller ändra på 
hemsidan. 
 
6.8 Ö-teatern 
Bygdespelet om ”Gustav Vasa i Djurhamn” kommer att spelas vid Vita Grindarna den 
8-9 juli. Flera styrelsemedlemmar är medspelare. 
 

§ 7 Uppföljning av projekt  
7.1 Vägen till marinmuseum Djurhamn 
Inget nytt. 

 
7.2 Marinarkeologiskt föredrag (uppföljning) 
Det föredraget är betalt och klart. 
 
7.3 Marinloppis i maj 
Janurban återkommer snarast om lämpligt datum under sensommar 2023 och om 
samverkan med andra aktörer. 
 
7.4 Samverkan Djurö – Ormsö 
August informerade om ett möte den 9 maj i Kyrkstugan med Estlandssvenskarnas 
Kulturförening och Djurö, Nämdö och Möja församling. Vice ordförande i kyrkorådet 
Solveig Strandberg Eriksson höll i mötet. Läs gärna bifogade anteckningar! Ormsö 
församling firar alltid Olofsdagen den 29 juli och har bjudit in de som vill från Djurö att 
komma då för att återknyta kontakterna på nytt. 
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7.5 Djurö Byalag 50 år – aktivitet den 19 augusti 
Frågan om hur vi som förening ska uppvakta då Byalaget fyller 50 år kvarstår. 

 
§ 8 Kommande program 

8.1 Författaren Gustaf Skördeman, status 
Boken ”Rebellen Vasa” släpps den 28 juni. Gunn kommer att boka in honom för ett 
föredrag i höst. 
8.2 Sjöhistoriska – Vrak, vilande 
Vilande. August återkommer om det kan ordnas något i november. 

 
§ 9 Verksamhetsplan 2023 

Anne och Gunn arbetar med aktivitetslista och åtgärdslista. Mötet beslöt att föreslå att 
den 23 september kl 15.00 anordna föredraget ”Hur jag 3D-kopierade svärdet” av 
Bengt-Olof Englund. Monica återkommer om det. 
Andra ämnen kan vara samarbete med de baltiska länderna och som komplement togs 
medborgarforskning upp. 
Information om möjligheterna att lägga en aktivitet på Klockaruddsholmen (nedanför 
Djuröbron) gavs till dem som inte tagit del av det tidigare. 
 

§ 10 Övriga frågor 
Inbjudan har kommit om att medverka på Sjösaladagen den 26 augusti anordnad av 
DVIF, Djurö Vindö IF. Dagens syfte är att skapa gemensamhetskänsla mellan DVIF 
och övriga lokala föreningar och företag och på så sätt skapa en gemensam dag för hela 
orten. 

 
§ 11 Beslut på mötet 

• Ansökning/offert om monter för svärden 
• Ordna föredraget ”Hur jag 3D-kopierade svärdet” av Bengt-Olof Englund 
• Ordna föredrag med författaren Gustaf Skördeman om Vasa-tiden 
• Ansökning om polistillstånd för Marinloppis då datum beslutats 
• Medverkan med tältet och svärden på Sjösaladagen den 26 augusti 
 

§ 12 Kommande styrelsemöten 
Kommande styrelsemöten är  
- söndagen den 18 juni kl 17.00, Kulturhuset bokat 
- söndagen den 27 augusti kl 17.00, Kulturhuset bokat 

 
§ 13 Mötets avslutande 

Mötet slutade cirka kl 18.00.  
 
 
 
_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ 
Anne Lindholm Maria Bergström August Boj 
Ordförande Sekreterare Justerare  
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 Bilaga 
 
Anteckningar från Ormsömöte tisdagen den 9 maj 2023 i Djurö 
kyrkstuga 
 
Mötets syfte: Att diskutera formerna för möjligheten att återknyta kontakten mellan Djurö, 
Möja och Nämdö församling och Ormsö församling samt ny samverkan mellan 
kulturföreningar på Djurö och Ormsö. 
 
Följande deltog 

• Margareta Hammerman, Estlandssvenskarnas Kulturförening 
• Ingmari Malmstedt, Ormsö Hembygdsförening 
• Claes Hemlin, Estlandssvenskarnas Kulturförening/ Ormsö hembygdsförening 
• Eva Brink, Djurö, Möja och Nämdö församling (församlingen), kantor 
• Solveig Strandberg Eriksson, församlingen 
• Irene Ulfvin, församlingen 
• Kristina Popoff, Församlingen 
• Maria Bergström, Djurö Byalag 
• Raimo Kanttikoski, Djurö Spelmän 
• August Boj, Föreningen Kulturarv Djurhamn 

 
Mötesanteckningar 
Solveig hälsade alla välkomna till mötet som inleddes med en presentationsrunda. Claes 
menade att initiativet till en samverkan uppskattades. Följande framkom under 
diskussionerna: 

• En eventuellt kommande projektsamverkan med Ormsö församling är väl förankrad i 
Djurö, Möja och Nämdö kyrkoråd. Jaak Kaabel som representerar Ormsö församling 
och dessutom kommunen har även meddelat sin församlings intresse av en 
återupptagen samverkan. Han har även bjudit in till Ormsö på Olofsdagen den 29 juli. 

• Det finns ett gemensamt intresse av föreningssamverkan mellan Djurö och Ormsö 
under förutsättning att vi kan finna en gemensam målsättning och en konkret 
handlingsplan. 

• En inriktning kan vara att samla och förmedla kunskap om två historiska perioder; 
Estlands Svenska period mellan 1561-1721 och tiden under andra världskriget då 
många från Estland flydde till Sverige.    

• Gemensamt intresse för följande teman kan undersökas: 
- Kör och musiksamverkan 
- Konfirmationssamverkan 
- Gravvårdsinventeringar 
- Klimat och miljö med inriktning på Östersjön 
- Marin gemensam historia från 1500 och 1600-tal 

• Margareta informerade om att  svenskarna i Estland fick minoritetsstatus 1925 vilken 
återupprättades 2007 och har sedan dessen egen kulturförvaltning med kulturråd i 
Estland. 

• Skolan på Ormsö har fortfarande språklektioner på svenska.  
• Roland Ekstrand som troligen bor på Värmdö kan känna till om Värmdö kommun kan 

ha haft en vän-kommun i Estland. 
• På Möja finns personer som har Estlandsbakgrund sedan andra världskriget. 
• PEEK-projektet diskuterades. Utvecklingsprojektet avser det estlandssvenska 

kulturarvet och ska enligt planerna finansieras med EU-medel. Ormsö och ytterligare 
två kommuner kommer att formulera en ansökan som ska vara klar till i augusti 2023. 
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Projektet ska sedan genomföras 2024-2027. Om vi kan bidra med idéer kan dessa 
möjligen komma med.  

• Claes åtog sig att vara länk mellan våra föreningar och Ormsöföreningarna. 
 
 
Uppgifter om samverkan mellan Värmdö kommun och Ormsö kommun som 
framkommit genom Margaretas efterforskningar efter mötet. 
 

• Ormsö är sedan 5 år (detta skrevs 2003) vän-kommun med Värmdö och kontaktman 
är sedan starten Roland Ekstrand. Representanter från Värmdö och Ormsö har under 
årens lopp träffats för att diskutera olika samarbetsprojekt I första hand har olika 
miljöprojekt på Ormsö varit av störst intresse. 

 
• Svenska kommunförbundet beslutade i slutet av 1998 att finansiera ett utökat 

samarbete mellan Ormsö kommun och Värmdö genom att bekosta resor för 
representanter i kommunerna. En del av dessa projekt är ett samarbete mellan 
Ormsö och Nämdö skola. På Nämdö har skolan startat ett projekt som är att 
samarbete med Stockholms universitet som går ut på att studera förändringar i 
vattnet i kustzonen. Tanken är att förutom på Nämdö, skall olika mätstationer på anda 
ställen runt Östersjön placeras ut och då är det naturligt att nästa mätstation placeras 
på Ormsö. Genom internetuppkoppling med kan de båda skolorna kommunicera med 
varandra.  

 
• Värmdö kommun har inbjudit kommunledningen på Ormsö att komma på besök i 

slutet av mars för att studera olika miljölösningar på Värmdö. Vid detta tillfälle blir det 
också tid att konkret diskutera andra samarbetsområden. 

 
• På Ormsö har under hösten upphandlats ett nytt reningsverk i Hullo. SWECO som är 

ett svenskt konsultföretag har gjort ett mycket omfattande förfrågningsunderlag och 
kommer det nya reningsverket att byggas efter dessa normer. 
 

2023-05-17 / ab/sse/mh  


